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Tourism in Cyprus, 10 Reasons to Visit 
Cyprus : 
The island, geographically already part of Asia (Middle East), is located 
about 80 km (50 miles) south of the coast of Turkey, west of Syria and 
Lebanon, northwest of Israel, north of Egypt, and east of Greece. The 
third largest island in the Mediterranean Sea has a land area of 9,251 
km2. The island is divided into the Republic of Cyprus, Northern Cyprus 
(a country recognized only by Turkey), and the British Sovereign Base 
Areas of Akrotiri and Dhekelia. The Cyprus population is 875,900 people 
(2018), the island is home to about 1.2 million Cyprus people. The capital 
of Cyprus and the largest city is Nicosia; spoken languages are Greek and 
Turkish. 

1- Clean Cyprus beaches and sea : 

 

Cyprus on the map is the third largest island in the Mediterranean Sea, 
and its beaches are simply stunning. The crystal clear sea along with the 
neat and tidy Cyprus beaches will make you feel like a paradise on Earth. 
And when you realize that most of the year is sunny here, you will get a 

https://vizam.az/en/blog/southeastasia-asia-blog-blpgpost-march


recipe for unforgettable impressions. The most popular beaches are 
those in Ayia Napa, but the most interesting is the beach in Paphos with 
the famous "Rock of Aphrodite". Legend has it that the birth of the Greek 
goddess takes place on this beach, more precisely, that she rose from the 
sea, which is surrounded by a rock. 

2- Cultural diversity : 

 

As you may know, the Cyprus population is mostly Greek (78%) and 
about 18% of the population is Turkish. This is especially true for the 
capital of Cyprus, Nicosia, which is the only divided capital in the world. 
The southern part of Nicosia is Greek, while the northern part is mostly 
inhabited by Turkish Cypriots. In addition, the Turks declared an 
independent state called the Turkish Republic of Northern Cyprus, which 
is recognized only by Turkey. So in a sense, you can say that you actually 
visited two countries, not just one! 

 

 



3- Traditional Cyprus dishes : 

 

Since Cyprus is a country of ethnic Turks and Greeks (for the most part), 
it is obvious that most of the dishes of Cypriot cuisine will consist 
of Turkish and Greek dishes. Their favorite starter dish is mezedas, which 
consist of several different smaller dishes (up to 20 of them!), mostly 
meat and fish dishes with vegetables. Try the spicy Lucanico sausages 
and various sausages such as Tahini (sesame sauce) or Skordalia (garlic 
and potato sauce). Their local soft cheese is called halumi, and the locals 
like to eat it on the grill. As for the desserts, the Cypriots love to eat 
pudding pies, such as galaktoboureko or mahlepi, corn pudding 
malakopi with pink syrup. In addition to the delicious Cyprus dishes, do 
not forget to try their sweet dessert wine called Commandaria, which is 
perfectly combined with hard cheeses. Solid liqueurs such as ouzo, anise 
brandy and filfar are definitely worth a try. 

 

 

 

https://pickvisa.com/blog/the-best-turkish-dishes


4- There is no other party like Cyprus : 

 

Cyprus is very popular among young people because in the summer 
the nightlife in Cyprus is on fire! Ayia Napa is an unofficial "party capital" 
with more than 10 nightclubs and numerous bars where you can get 
drinks from 2 euros and many of them have "happy hours" for tourists. 
Although some nightclubs are open all year round, the best parties are 
held from June to August. Every day there are open-air stages and world-
famous DJs who will entertain you until the sun rises! Also, did you know 
that the main square of Ayia Napa turns into an outdoor party 
called Circus Square in the summer? How beautiful it is! 

 

 

 

 

 



5- Travel to the past with historical manuments: 

 

The history of this island dates back more than 10,000 years, and many 
of Cyprus tourist attractions have witnessed cultural changes over the 
past centuries. Since we have already mentioned that Cyprus is very 
culturally diverse, it is logical to expect a rich historical past. The best 
"journey" to the past can be found in the Museum of Cyprus in the 
capital of Cyprus. The museum has an enviable collection of artifacts 
dating from the Neolithic and Byzantine eras. Apart from ancient Greek 

ruins such as Amathus and Korion in Limassol, and old Turkish mosques, 
there are even traces of old Venetian culture, such as the Venetian walls 
in Nicosia, which are considered the best example of an ideal 
Renaissance city. 

 

 

 

 



6- Is it safe to travle to Cyprus ? 

 

Are you wondering is it safe to travel to Cyprus? Well, Cyprus is known to 
be one of the safest countries in Europe due to its low crime rate. 
According to statistics from Eurostat, Cyprus has the lowest number of 
crimes, including robberies and violent crimes. This is very useful 
information, because who would want to visit a country that could be 
potentially dangerous for tourists? And given the fact that these days 
pickpockets are just waiting for the tourist season to "earn" some money, 
it's a great relief to hear that Cyprus doesn't really have to deal with this 
kind of problem. 

 

 

 

 

 



7- Good road links between cities Perfect : 

 

Since Cyprus is an island, you should not expect a very good road 
network, but here the situation is quite the opposite. For example, from 

Nicosia to Limassol can be reached in just an hour on the state highway. 
And best of all, all the major cities of the island can be reached in 2 hours 
or less. This is great news for those who like to travel independently, 
because in this case it is much easier and more economical to rent a car 
and make a round trip on your own. 

 

 

 

 

 



8- Cyorus climate for 365 days : 

 

Cyprus climate is one of the most stable and warm in Europe, with an 
average annual temperature of 24 °C. This means that Cyprus has warm 
winters with very few rainy days, and summers are mostly dry and hot. It 
should also be noted that Cyprus has an average of 3,000 hours of 

sunshine per year. For example, compared to Glasgow in Scotland, where 
there are just over 1,200 hours of sunshine a year, Cyprus is very close to 
an ideal climate. When we look at all the data given, we come to the 
conclusion that there is really no bad season for visiting Cyprus. Whether 
you want to go there in summer or winter, you can count on good 
weather, and there is no fear of spending your vacation under an 
umbrella. 

 

 

 

 



9- Skiing in Cyprus : 

 

No, this is not a joke - skiing on the slopes of Mount Olympus is quite 
popular among the local Cyprus people in the winter season. Although 
there are only 4 tracks, each of them is designed for different types of 
skiers, from beginners to advanced. In addition, each track has its own 
lift, so do not be afraid to get stuck in queues. The ski center is also 
budget-friendly (compared to larger European ski resorts) - the daily ski 
pass is only 18 euros. Mount Olympus is actually the highest peak of the 
Troodos mountain range, where daytime temperatures rarely fall below 4 
°C. 

 

 

 

 

https://www.britannica.com/place/Mount-Olympus-mountain-Greece


10- A tree that fulfils whishes? There is such a 
thing in Paphos : 

 

Few people know that there is a wish tree in Cyprus. The tree is located in 
Paphos, in front of the Christian catacombs of Ayia Solomon. The 
tradition is to tie a piece of handkerchief to a tree and make a wish to 
make it come true. Although the tree doesn't look very nice when all the 
handkerchiefs are hanging, the story behind the tree attracts tourists who 
come here in search of good luck. 
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Kıbrıs'ta Turizm, Kıbrıs'ı Ziyaret Etmek İçin 10 Neden Su: 

Coğrafi olarak Asya'nın (Orta Doğu) bir parçası olan ada, Türkiye 
kıyılarının yaklaşık 80 km (50 mil) güneyinde, Suriye ve Lübnan'ın 
batısında, İsrail'in kuzeybatısında, Mısır'ın kuzeyinde ve Yunanistan'ın 
doğusunda yer almaktadır. Akdeniz'in üçüncü büyük adası 9.251 km2 
yüzölçümüne sahiptir. Ada, Kıbrıs Cumhuriyeti, Kuzey Kıbrıs (yalnızca 
Türkiye tarafından tanınan bir ülke) ve İngiliz Egemen Üs Bölgeleri olan 
Akrotiri ve Dikelya'ya bölünmüştür. Kıbrıs nüfusu 875.900 kişidir (2018), 
ada yaklaşık 1,2 milyon Kıbrıslıya ev sahipliği yapmaktadır. Kıbrıs'ın 
başkenti ve en büyük şehri Lefkoşa'dır; konuşulan diller Yunanca ve 
Türkçedir. 

1- Kıbrıs sahillerini ve denizini temizleyin : 

Haritadaki Kıbrıs, Akdeniz'in üçüncü büyük adasıdır ve plajları tek 
kelimeyle nefes kesicidir. Berrak denizi ile birlikte temiz ve düzenli Kıbrıs 
plajları, kendinizi yeryüzünde bir cennet gibi hissetmenizi sağlayacaktır. 
Ve yılın çoğunun burada güneşli olduğunu fark ettiğinizde, unutulmaz 
izlenimler için bir reçete alacaksınız. En popüler plajlar Ayia 
Napa'dakilerdir, ancak en ilginç olanı ünlü "Afrodit Kayası" ile Baf'taki 
plajdır. Efsaneye göre, Yunan tanrıçasının doğumu bu kumsalda 
gerçekleşir, daha doğrusu bir kaya ile çevrili denizden yükselmiştir. 

2- Kültürel çeşitlilik : 

Bildiğiniz gibi Kıbrıs nüfusunun çoğunluğu Rum (%78) ve nüfusun 
yaklaşık %18'i Türk'tür. Bu, özellikle dünyanın bölünmüş tek başkenti olan 
Kıbrıs'ın başkenti Lefkoşa için geçerlidir. Lefkoşa'nın güney kesiminde 
Rum, kuzey kesiminde ise çoğunlukla Kıbrıslı Türkler yaşıyor. Ayrıca 
Türkler, sadece Türkiye tarafından tanınan Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 



adında bağımsız bir devlet ilan ettiler. Yani bir anlamda, aslında bir değil, 
iki ülkeyi ziyaret ettiğinizi söyleyebilirsiniz! 

3- Geleneksel Kıbrıs yemekleri : 

Kıbrıs etnik Türkler ve Rumların (çoğunlukla) ülkesi olduğu için Kıbrıs 
mutfağının yemeklerinin çoğunun Türk ve Rum yemeklerinden oluşacağı 
açıktır. En sevdikleri başlangıç yemeği, birkaç farklı küçük yemekten (20 
tanesine kadar!), çoğunlukla sebzeli et ve balık yemeklerinden oluşan 
mezedalardır. Baharatlı Lucanico sosislerini ve Tahin (susam sosu) veya 
Skordalia (sarımsak ve patates sosu) gibi çeşitli sosisleri deneyin. Yerel 
yumuşak peynirlerine halumi denir ve yerliler onu ızgarada yemeyi sever. 
Tatlılara gelince, Kıbrıslılar galaktoboureko veya mahlepi gibi pudingli 
turtaları, pembe şuruplu mısır pudingi malakopi yemeyi severler. Lezzetli 
Kıbrıs yemeklerinin yanı sıra, sert peynirlerle mükemmel bir şekilde 
birleşen Commandaria adlı tatlı tatlı şarabını denemeyi unutmayın. Uzo, 
anason brendi ve filfar gibi katı likörler kesinlikle denemeye değer. 

4- Kıbrıs gibi başka bir parti yok : 

Kıbrıs gençler arasında çok popüler çünkü yaz aylarında Kıbrıs'ta gece 
hayatı yanıyor! Ayia Napa, 10'dan fazla gece kulübü ve 2 Euro'dan içki 
alabileceğiniz çok sayıda bar ile resmi olmayan bir "parti başkentidir" ve 
birçoğu turistler için "mutlu saatler" sunar. Bazı gece kulüpleri tüm yıl 
boyunca açık olsa da, en iyi partiler Haziran'dan Ağustos'a kadar yapılır. 
Her gün sizi güneş doğana kadar eğlendirecek açık hava sahneleri ve 
dünyaca ünlü DJ'ler var! Ayrıca Ayia Napa'nın ana meydanının yaz 
aylarında Circus Square adında bir açık hava partisine dönüştüğünü 
biliyor muydunuz? Ne kadar güzel! 

 

 



5- Tarihi eserlerle geçmişe yolculuk: 

Bu adanın tarihi 10.000 yıldan daha eskiye dayanmaktadır ve Kıbrıs'ın 
turistik mekanlarının çoğu geçtiğimiz yüzyıllarda kültürel değişimlere 
tanık olmuştur. Kıbrıs'ın kültürel olarak çok çeşitli olduğundan daha önce 
bahsettiğimiz için zengin bir tarihi geçmiş beklemek mantıklıdır. Geçmişe 
en iyi "yolculuk", Kıbrıs'ın başkentindeki Kıbrıs Müzesi'nde bulunabilir. 
Müze, Neolitik ve Bizans dönemlerinden kalma kıskanılacak bir eser 
koleksiyonuna sahiptir. Limasol'daki Amathus ve Korion gibi antik Yunan 
kalıntıları ve eski Türk camilerinin yanı sıra, ideal bir Rönesans kentinin en 
iyi örneği olarak kabul edilen Lefkoşa'daki Venedik surları gibi eski 
Venedik kültürünün izleri bile var. 

6- Kıbrıs'a seyahat etmek güvenli midir? 

Kıbrıs'a seyahat etmenin güvenli olup olmadığını merak ediyor musunuz? 
Kıbrıs, düşük suç oranı nedeniyle Avrupa'nın en güvenli ülkelerinden biri 
olarak biliniyor. Eurostat istatistiklerine göre Kıbrıs, soygunlar ve şiddet 
içeren suçlar da dahil olmak üzere en düşük suç sayısına sahip. Bu çok 
faydalı bir bilgi çünkü turistler için potansiyel olarak tehlikeli olabilecek 
bir ülkeyi kim ziyaret etmek ister ki? Ve bu günlerde yankesicilerin biraz 
para "kazanmak" için turizm sezonunu beklediği gerçeği göz önüne 
alındığında, Kıbrıs'ın bu tür bir sorunla gerçekten uğraşmak zorunda 
olmadığını duymak büyük bir rahatlama. 

7- Şehirler arası iyi yol bağlantıları Mükemmel : 

Kıbrıs bir ada olduğu için çok iyi bir yol ağı beklememelisiniz ama burada 
durum tam tersi. Örneğin Lefkoşa'dan Limasol'a devlet karayolu ile 
sadece bir saatte ulaşılabilir. Ve hepsinden iyisi, adanın tüm büyük 
şehirlerine 2 saat veya daha kısa sürede ulaşılabilir. Bu, bağımsız seyahat 
etmeyi sevenler için harika bir haber, çünkü bu durumda araba kiralamak 
ve kendi başınıza bir yolculuk yapmak çok daha kolay ve ekonomik. 



8- 365 gün boyunca Cyorus iklimi : 

Kıbrıs iklimi, yıllık ortalama 24 °C sıcaklığıyla Avrupa'nın en istikrarlı ve 
sıcak iklimlerinden biridir. Bu, Kıbrıs'ın çok az yağışlı günlerle ılık kışları 
olduğu ve yazların çoğunlukla kuru ve sıcak olduğu anlamına gelir. 
Kıbrıs'ın yılda ortalama 3.000 saat güneş ışığına sahip olduğunu da 
belirtmek gerekir. Örneğin, yılda 1.200 saatin biraz üzerinde güneş 
ışığının olduğu İskoçya'daki Glasgow ile karşılaştırıldığında, Kıbrıs ideal bir 
iklime çok yakındır. Verilen tüm verilere baktığımızda Kıbrıs'ı ziyaret 
etmek için gerçekten kötü bir mevsim olmadığı sonucuna varıyoruz. İster 
yazın ister kışın oraya gitmek isteyin, güzel havalara güvenebilirsiniz ve 
tatilinizi bir şemsiye altında geçirmekten korkmayın. 

9- Kıbrıs'ta Kayak : 

Hayır, bu bir şaka değil - Olimpos Dağı'nın eteklerinde kayak yapmak, kış 
mevsiminde Kıbrıs halkı arasında oldukça popülerdir. Sadece 4 pist 
olmasına rağmen, her biri yeni başlayanlardan ileri seviyeye kadar farklı 
kayakçı türleri için tasarlanmıştır. Ayrıca her parkurun kendi asansörü 
vardır, bu yüzden kuyruklara takılmaktan korkmayın. Kayak merkezi aynı 
zamanda bütçe dostudur (daha büyük Avrupa kayak merkezlerine kıyasla) 
- günlük kayak kartı sadece 18 Euro'dur. Olimpos Dağı aslında, gündüz 
sıcaklıklarının nadiren 4 °C'nin altına düştüğü Trodos sıradağlarının en 
yüksek zirvesidir. 

10- İstekleri yerine getiren ağaç mı? Baf'ta şöyle bir şey var: 

Kıbrıs'ta bir dilek ağacı olduğunu çok az kişi bilir. Ağaç, Baf'ta, Ayia 
Solomon'un Hıristiyan mezar mezarlarının önünde yer almaktadır. 
Gelenek, bir ağaca bir mendil bağlayıp onu gerçekleştirmek için bir dilek 
tutmaktır. Tüm mendiller asılıyken ağaç pek güzel görünmese de ağacın 
arkasındaki hikaye, buraya şans arayan turistleri cezbeder. 



AR 

 أسباب لزيارة قبرص: 10السياحة في قبرص ، 

تقع الجزيرة ، التي تعد بالفعل جزءًا جغرافياً من آسيا )الشرق الأوسط( ، على بعد 
ساحل تركيا ، وغرب سوريا ولبنان ، وشمال  ميلاً( جنوب 50كيلومتراً ) 80حوالي 

غرب إسرائيل ، وشمال مصر ، وشرق اليونان. ثالث أكبر جزيرة في البحر الأبيض 
كيلومتر مربع. الجزيرة مقسمة إلى جمهورية قبرص  9251تبلغ مساحتها المتوسط 

، شمال قبرص )دولة معترف بها فقط من قبل تركيا( ، ومناطق قاعدة السيادة 
( ، 2018نسمة ) 875900بريطانية أكروتيري وديكيليا. يبلغ عدد سكان قبرص ال

مليون شخص قبرصي. عاصمة قبرص وأكبر  1.2والجزيرة هي موطن لحوالي 
 مدينة هي نيقوسيا. اللغات المنطوقة هي اليونانية والتركية.

 شواطئ قبرص وبحرها: ةفانظ -1

، وشواطئها الأبيض المتوسط  قبرص على الخريطة هي ثالث أكبر جزيرة في البحر
مذهلة بكل بساطة. سيجعلك البحر الصافي إلى جانب شواطئ قبرص الأنيقة 

والمرتبة تشعر وكأنك جنة على الأرض. وعندما تدرك أن معظم العام يكون مشمسًا 
هنا ، ستحصل على وصفة لانطباعات لا تُنسى. أشهر الشواطئ هي تلك الموجودة 

الأكثر إثارة للاهتمام هو الشاطئ في بافوس مع "صخرة في أيا نابا ، ولكن 
أفروديت" الشهيرة. تقول الأسطورة أن ولادة الإلهة اليونانية تتم على هذا الشاطئ 

 ، وبصورة أدق ، نهضت من البحر المحاط بصخرة.

 التنوع الثقافي: -2

٪ من 18٪( وحوالي 78كما تعلم ، فإن سكان قبرص هم في الغالب يونانيون )
السكان أتراك. هذا ينطبق بشكل خاص على عاصمة قبرص ، نيقوسيا ، وهي 

العاصمة الوحيدة المقسمة في العالم. الجزء الجنوبي من نيقوسيا يوناني ، في 
حين أن الجزء الشمالي يسكنه في الغالب القبارصة الأتراك. بالإضافة إلى ذلك ، 

ص التركية ، والتي تعترف بها أعلن الأتراك دولة مستقلة تسمى جمهورية شمال قبر 
تركيا فقط. لذا ، بمعنى ما ، يمكنك القول إنك قمت بالفعل بزيارة دولتين ، وليس 

 دولة واحدة فقط!



 أطباق قبرص التقليدية: -3

نظراً لأن قبرص بلد من الأتراك واليونانيين العرقيين )في الغالب( ، فمن الواضح أن 
الأطباق التركية واليونانية. طبق  معظم أطباق المطبخ القبرصي ستتكون من

، والذي يتكون من عدة أطباق مختلفة  mezedasالمقبلات المفضل لديهم هو 
طبقًا!( ، معظمها أطباق اللحوم والأسماك مع الخضار. جرب نقانق  20أصغر )حتى 

Lucanico  الحارة ومختلف النقانق مثل الطحينة )صلصة السمسم( أوSkordalia 
البطاطس(. يُطلق على الجبن الطري المحلي اسم هالومي ، ويحب )صلصة الثوم و

السكان المحليون تناوله على الشواية. بالنسبة للحلويات ، يحب القبارصة أكل 
، مالاكوبي بودينغ الذرة مع  mahlepiأو  galaktobourekoفطائر البودينغ ، مثل 

تنس تجربة نبيذ الحلوى  شراب وردي. بالإضافة إلى الأطباق القبرصية اللذيذة ، لا
، والذي يتم دمجه تمامًا مع الجبن الصلب. من  Commandariaالحلو المسمى 

تستحق  filfarو  anise brandyو  ouzoالمؤكد أن المشروبات الكحولية الصلبة مثل 
 التجربة.

 قبرص:حفلات مثل  حفلاتلا يوجد  -4

عل الحياة الليلية في تحظى قبرص بشعبية كبيرة بين الشباب لأنه في الصيف تشت
نوادي ليلية  10قبرص! أيا نابا هي "عاصمة حفلات" غير رسمية بها أكثر من 

يورو والعديد منها  2والعديد من الحانات حيث يمكنك الحصول على مشروبات من 
يقضي "ساعات سعيدة" للسياح. على الرغم من أن بعض النوادي الليلية مفتوحة 

الحفلات تقام من يونيو إلى أغسطس. كل يوم هناك طوال العام ، إلا أن أفضل 
مسارح في الهواء الطلق ودي جي مشهور عالمياً سوف يرفه عنك حتى تشرق 
الشمس! أيضا ، هل تعلم أن الساحة الرئيسية في أيا نابا تتحول إلى حفلة في 

 الهواء الطلق تسمى ساحة السيرك في الصيف؟ كم هو جميل!

 بالمعالم التاريخية:السفر إلى الماضي  -5

عام ، وقد شهدت العديد من مناطق  10000يعود تاريخ هذه الجزيرة إلى أكثر من 
الجذب السياحي في قبرص تغيرات ثقافية على مدار القرون الماضية. نظراً لأننا 

ذكرنا بالفعل أن قبرص متنوعة ثقافياً للغاية ، فمن المنطقي توقع ماض تاريخي 
لى أفضل "رحلة" إلى الماضي في متحف قبرص في عاصمة غني. يمكن العثور ع

قبرص. يحتوي المتحف على مجموعة تحسد عليها من القطع الأثرية التي يعود 
تاريخها إلى العصر الحجري الحديث والعصر البيزنطي. بصرف النظر عن الآثار 



ديمة ، اليونانية القديمة مثل أماثوس وكوريون في ليماسول ، والمساجد التركية الق
هناك آثار لثقافة البندقية القديمة ، مثل الجدران الفينيسية في نيقوسيا ، والتي 

 تعتبر أفضل مثال لمدينة النهضة المثالية.

 هل السفر إلى قبرص آمن؟ -6

هل تتساءل هل السفر إلى قبرص آمن؟ حسنًا ، من المعروف أن قبرص هي واحدة 
خفاض معدل الجريمة فيها. وفقًا لإحصاءات من أكثر الدول أمانًا في أوروبا نظراً لان

يوروستات ، يوجد في قبرص أقل عدد من الجرائم ، بما في ذلك السرقات والجرائم 
العنيفة. هذه معلومات مفيدة للغاية ، لأن من سيرغب في زيارة دولة يمكن أن 

تكون خطرة على السائحين؟ وبالنظر إلى حقيقة أن النشالين في هذه الأيام 
ون فقط الموسم السياحي "لكسب" بعض المال ، فإنه لمن دواعي ارتياحنا أن ينتظر 

 نسمع أن قبرص ليست مضطرة حقًا للتعامل مع هذا النوع من المشاكل.

 بين المدن: وممتازة طرق جيدة شبكة -7

نظراً لأن قبرص جزيرة ، فلا يجب أن تتوقع شبكة طرق جيدة جدًا ، ولكن الوضع هنا 
. على سبيل المثال ، يمكن الوصول من نيقوسيا إلى ليماسول هو عكس ذلك تمامًا

خلال ساعة واحدة فقط على طريق الولاية السريع. وأفضل ما في الأمر أنه يمكن 
الوصول إلى جميع المدن الرئيسية في الجزيرة في غضون ساعتين أو أقل. هذه 

ه الحالة يكون أخبار رائعة لأولئك الذين يحبون السفر بشكل مستقل ، لأنه في هذ
 من الأسهل والأكثر اقتصادا استئجار سيارة والقيام برحلة ذهاباً وإياباً بمفردك.

 يوم: 365لمدة  قبرصمناخ  -8

يعتبر مناخ قبرص من أكثر المناخات استقراراً ودفئًا في أوروبا ، حيث يبلغ متوسط 
ل شتاء درجة مئوية. هذا يعني أن قبرص لديها فصو 24درجة الحرارة السنوية 

دافئة مع أيام قليلة ممطرة ، والصيف جاف وحار في الغالب. وتجدر الإشارة أيضًا 
ساعة من أشعة الشمس في السنة. على  3000إلى أن قبرص تتمتع بمتوسط 

سبيل المثال ، بالمقارنة مع غلاسكو في اسكتلندا ، حيث يوجد ما يزيد قليلاً عن 
فإن قبرص قريبة جدًا من المناخ  ساعة من أشعة الشمس في السنة ، 1200

المثالي. عندما ننظر إلى جميع البيانات المقدمة ، توصلنا إلى استنتاج مفاده أنه لا 
يوجد حقًا موسم سيء لزيارة قبرص. سواء كنت تريد الذهاب إلى هناك في الصيف 



أو الشتاء ، يمكنك الاعتماد على الطقس الجيد ، ولا خوف من قضاء إجازتك تحت 
 لة.مظ

 التزلج في قبرص: -9

فالتزلج على منحدرات جبل أوليمبوس يحظى بشعبية كبيرة  -لا ، هذه ليست مزحة 
مسارات فقط  4بين سكان قبرص المحليين في فصل الشتاء. على الرغم من وجود 

، فقد تم تصميم كل منها لأنواع مختلفة من المتزلجين ، من المبتدئين إلى 
ك ، يحتوي كل مسار على مصعده الخاص ، لذلك لا المتقدمين. بالإضافة إلى ذل

تخف من الوقوع في قوائم الانتظار. يعد مركز التزلج أيضًا صديقًا للميزانية )مقارنة 
يورو  18يبلغ سعر ممر التزلج اليومي  -بمنتجعات التزلج الأوروبية الأكبر حجمًا( 

رودوس ، حيث فقط. جبل أوليمبوس هو في الواقع أعلى قمة في سلسلة جبال ت
 درجات مئوية. 4نادراً ما تنخفض درجات الحرارة أثناء النهار عن 

 الشجرة التي تملأ الاموات؟ يوجد شيء من هذا القبيل في بافوس: -10

قلة من الناس يعرفون أن هناك شجرة أمنية في قبرص. تقع الشجرة في بافوس ، 
ربط قطعة من منديل أمام سراديب الموتى المسيحية في أيا سليمان. التقليد هو 

بشجرة وجعل الرغبة في تحقيق ذلك. على الرغم من أن الشجرة لا تبدو جميلة جدًا 
عندما تكون جميع المناديل معلقة ، إلا أن القصة وراء الشجرة تجذب السياح الذين 

 يأتون إلى هنا بحثًا عن الحظ السعيد.
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